
Protokoll nr 7 2020 
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Tid 2 september 2020 kl. 18.00-19.45  
Plats: Fuga i Södertälje stadshus.  
 
Innan mötet berättade Lars K om den pågående Stoppa PreemRaff i vilken han själv och Lars L 
tillsammans med två andra just cyklat etappen Nykvarn-Södertälje med budkavlen, en kapsel med ett 
brev till klimatminister Isabella Lövin, som nu går vidare till Botkyrka (delvis med hjälp av Lars K). 

 
Närvarande: Pehr Lind, Lars Ljungdahl, Lars Klasén, Alenka Jejcic, Anne Kawecki, Mats Johansson. 

1. Mötets öppnande 
Pehr öppnade mötet.  

2. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkändes.  

3. Val av ordförande och sekreterare för mötet 
Pehr utsågs till ordförande och Lars till sekreterare. 

4. Formalia 
Föregående protokoll (nr 6, 4 juni 2020) godkändes. 

5. Inkommet 
Fysisk post:  

- Inget 

Mail:  

- Info i Månadsbladet angående Länsstämman den 12/10. Pehr och Mats anmäler sitt deltagande. 

- Ett antal mail från och till kommunen och privatpersoner rörande ärendet Skarlunda skogsbilväg. Se 
info under Remisser. 

- Mail angående Ängens dag från Riks där de även efterfrågade vårt program för hösten. Besvarat av 
Lars K. 

- Mail om Stoppa PreemRaff (vilket vi sedermera deltog i; se ovan) 

- Frågan från medlem om detaljplan för Mölnbo Idrottshall, med en undring vad vi anser om fridlyst 
sköldmossa på våtmark som avses flyttas 

- Diverse inkomna remissärenden (redovisas under Remisser) 

- MISSADES ATT NÄMNAS PÅ MÖTET: En medlem i Nykvarn föreslog att vi skulle ordna ett seminarium 
om fladdermöss med anledning av ”fladdermössen på Älgbostad”. I samråd med Pehr svarade vi att vi 
inte har resurser att anordna ett sådant i närtid. (Varpå frågeställaren svarade att hon blev ”besviken”). 

6. Ekonomi 
Höstprogrammet trycktes i 1176 ex. Vi har ännu inte fått bidraget från Riks. 

7. Remisser 
Södertälje 

- Vi har d 2020-07-07 till såväl Botkyrka kommun som Södertälje kommun avlämnat ”Yttrande ang. 
Anmälan om miljöfarlig verksamhet på fastigheten Tyttinge 1:1, Botkyrka kommun, gränsande till 
Södertälje kommun (Dnr 2020-1078, Miljö- och hälsoskyddsnämnden, Botkyrka kommun), Ärende 2020-
2882.” Det rör en ansökan om anläggandet av en stor fordonsparkeringsplats som tillsammans med en 
nyligen anlagd sådan effektivt skär av skogsförbindelsen mellan kommunerna, tillika den enda 
spridningskorridoren för växt- och djurliv här. 
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- Vi har haft en intensiv mailväxling och annan kommunikation med kommunen, privatpersoner (även i 
Salem), jurister vid Rikskansliet och media med anledning av ärendet Skarlunda skogsväg. 
Länstidningen tog bl a upp ärendet i två stora reportage. Stadsbyggnadsnämnden, med dess ordförande 
Håkan Buller i spetsen, fattade den 2020-07-09 beslut om att markägaren måste återställa marken 
senast den 31 mars 2021 – vid vite om 600 kr per månad detta inte sker! (Kommentar: Detta kan 
verkligen kallas en ”seger” för oss (vi har ju varit drivande) och miljön – om det inte vore så ledsamt att 
förödelsen kommer att synas och påverka området i flera tiotals år) 

- Nyinkommen remiss: Samråd enl. kap 6 miljöbalken avseende planerat kraftledningsprojekt 
Kolbotten-Gärtuna, Vattenfall Eldistribution AB. Ska vara inne den 11/9. Se info på vår webb! Lars K, 
Lasse L och Anne kollar på detta. 

- Nyinkommen remiss: Samråd – stationsförnyelse transmissionsnätstationen Hall i Södertälje kommun. 
Svenska kraftnät. Se info på vår webb! Svar ska vara inne den 31/9. Lars K, Lasse L och Anne kollar på 
detta. 

 
Nykvarn 

Avlämnat remissvar: 2020-06-24 Synpunkter utbyggnad verksamhetsområde Mörby 5. I vår skrivelse 
efterlyses mer info om schaktningarnas påverkan på grundvatten (tungmetaller?) samt om berg 
kommer att jämnas ut (med svavelutsläpp som följd). Hur är det med grundvattennivån? En 
naturvärdesinventering bör ske (salamander, fåglar, sumpskogen generellt). 

Avlämnad skrivelse till Länsstyrelsen 2020-06-21: Överklagan Bygg- och Miljönämndens beslut om 
Nykvarn Ströpsta 3:54 (Båglan). Skäl bl a att verksamheten är av stor omfattning med risk för 
förorening av grundvatten och att det rör sig om jordbruksmark. En naturvärdesinventering ska ske. 
Varför ta naturmark när det finns alternativa ytor och anläggningar? (Kommentar: Som följd av 
Naturskyddsföreningens överklagan beslutade Länsstyrelsen 2020-07-24 att upphäva Båglans byggrätt. 
Se info på vår webb!) 

Avlämnat remissvar 2020-06-16 Detaljplan Ånsta 2:1. Planen medför mycket negativa konsekvenser för 
värdefulla biotoper och ger barriäreffekter för ekologiska samband. Den är också negativ för 
landskapsbild, skogsbruk och kulturhistoriska miljöer. Området saknar tillräckliga allmänna 
kommunikationer och annan samhällsservice, vilket leder till ett bilberoende med onödig 
klimatpåverkan. Risk för negativ påverkan på Lilla Måsnaren. Vi anser att en inventering av förekomst av 
större vattensalamander ska göras vår/sommar 2020, liksom en riktad fågelinventering samt en förnyad 
inventering av naturvårdsarter för områdets västra delar. Kompensatoriska åtgärder av våtmarker i 
andra delar av kommunen som ersätter förstörda våtmarker inom planområdet måste ske vid ev. 
exploatering. Eftersom det finns lediga ytor i stor omfattning i Almnäs- och Mörby-områdena bör 
kommunen inte godkänna att marken ändras från skogsmark till verksamhetsområde. Beslut om 
detaljplan kommer i höst – frågan är då om vi ska överklaga det eller ej? Pehr har konsulterat 
ornitologen Petter Kyhlefors om synpunkter beträffande fågellivet.  

Avlämnat remissvar 2020-06-08 Detaljplan Sundsviks ängar. Exploateringen påverkar värdefull 
jordbruksmark, vilket enligt RUFS 2050 bör undvikas i största möjliga mån. Området saknar tillräckliga 
allmänna kommunikationer och annan samhällsservice, vilket leder till ett bilberoende med onödig 
klimatpåverkan. Vi motsätter oss upphävande av strandskydd för de 2 fastigheter som kräver detta. 
Slutligen anser vi att Länsstyrelsen måste ge dispens för biotopskyddsområde innan ev. godkännande av 
detaljplanen. 

Inga nya remisser ang Nykvarn har inkommit, men Pehr berättade att vi betr Hökmossen (badet mm) 
inväntar svar från Mark- och Miljödomstolen. Pehr tror att kommunens beslut kommer att upphävas. 
Två viktiga skäl finns: 1) Strandskydd – Yngern är av riksintresse. 2) Intrång på Bornsjökilens 
värdekärna/gröna kilen. 

Pehr nämnde också ett ärende under utredning, bestående av förslag om testbana i Mörbyområdet om 
2-3 km på ett område som har 21 skyddsvärda naturområden. 

8. Genomförda aktiviteter 
- Inga genomförda (utöver vår medverkan i ovan nämnda Stoppa PreemRaff) 
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9. Kommande aktiviteter 
Framgår av Höstprogrammet. Kommentarer: 

- Familjedagen inställd (info i vårt kalendarium) 

- 27/9 Cykeltur runt Lina naturreservat 

- 7/10 Klimatet. Beslutades att Pehr tar fram en flyer som kan anslås på de (få) ställen som finns i våra 
kommuner. Beslutades också att Lasse gör ett mailutskick till medlemmarna om detta ca 2 v innan. Bra 
om vi i styrelsen kommer typ en halvtimme innan möte så vi kan förbereda oss på att vara ”dörrvakt” 
mm för att informera om spritning, styra till platser så folk inte placerar sig för tätt, mm. 

- Därefter kommande aktiviteter tas upp vid nästa styrelsemöte. 

10. Rapporter 
- Inget utöver redan ovan nämnda (Skogsbilväg Skarlunda, Stoppa PreemRaff) redovisades. 

11. Övrigt 
- Protokoll från årsmötet saknas på webben. Lasse L lägger upp själva årsmötesprotokollet och Lars K det 
efterföljande konstituerande mötesprotokollet. 

- Alenka tog upp frågan om det generellt dåliga engagemanget från medlemmarna. Diskussionen om 
detta ledde bl a fram till förslag om att formera grupper om avgränsade ämnen som kan engagera, t ex 
om Biologisk mångfald, Nedskräpning, Cykling, Fåglar, Växter, Invasiva växter, … Inget beslutades, men 
vi kan väl fundera på detta. 

- Lasse lägger några ex av höstprogrammet på biblioteket. 

12. Kommande möte 
Nästa styrelsemöte den 7/10 i Södertälje Stadshus, lokal Demokratin, efter föredraget. 

13. Mötet avslutas 
Pehr tackade mötesdeltagarna och avslutade mötet. 

 

 

Vid protokollet: 

 

 

Lars Klasén 

 

Justeras: 

 

 

Lars Ljungdahl   Anne Kawecki 


